
česká a slovenská dermatovenerologie

Zápis ze schůze výboru ČDS
konané dne 25. dubna 2013
Přítomni: prof. Arenberger, prim. Benáková, as. Frey, prim. Drlík, prim. Duchková, doc. Ettler, doc. Kuklová, 
dr. Polášková, doc. Pánková, prof. Resl, prim. Selerová, prof. Štork, dr. Vocilková
Omluveni: prim. Bučková
Místo: Dermatovenerologická klinika 1. LF UK, U Nemocnice 2, Praha
Čas: 9.30–12.00 hodin

Program

A. Projednáno
Zápis z minulé schůze Výboru ČDS ze dne 21. 3. 2013

byl rozeslán e-mailem členům Výboru ČDS k připomín-
kám: projednán a schválen.

B. Nově projednáno:
1. Sazebník výkonů

Prof. Arenberger a dr. Vocilková se zúčastnili dohodo-
vacích jednání – podařilo se změnit kategorii lékaře na L3
u výkonů převazu bércového vředu, elektrokauteru, kryo-
kauteru, což by mohlo vést ke zvýšení bodového hodno-
cení. Žádost o navýšení minutové režie byla opět odeslá-
na (i cestou ČLS spolu s chirurgy). 

Návrhy změněných kódů (výše zmiňované byly v píse-
mné formě – 3 kódy) předány MZ ČR.

2. Venerologie 
a) RetarpenR inj. – lze získat cestou mimořádného dovo-

zu. Obstarává firma Fénix, doveze až za 14 dní, cena
700 Kč, kterou si musí nemocný uhradit sám. Retar-
pen je registrován v některých zemích EU, nikoli
v ČR.

Diskutovalo se o způsobech řešení – např. cestou Hlav-
ního hygienika, kterému bude zaslán třetí (poslední) dopis
doporučeně. Centrální dovoz ČDS nemůže žádným způ-
sobem zajistit. Vytvoření specifického léčebného progra-
mu je zdlouhavé a náročné na vykazování a zodpovědnost
předepisujícího. Právní zodpovědnost zůstává stále na lé-
kaři, finance na pacientovi. Dnes zasedne Venerologická
sekce ČDS a bude hledat řešení.
b) Zákon o prostituci – prof. Resl kriticky hodnotí jeho

znění, byla podána řada námitek. Vhodné by bylo kon-
taktovat zdravotní výbor Sněmovny (doc. Emmerová)
před jeho projednáním.

c) Epidemiologický dozor PN – prof. Resl kontaktoval
Hygienickou službu, problematika se řeší.

3. Akreditační komise pro dermatovenerologii
Homea, spol. s r. o., (Pardubice) obdržela akreditaci

III. stupně pro vzdělávání v oboru (ambulantní pracoviště).
Diskutovalo se o požadavcích na vzdělání a délku praxe –
nyní je potřeba 8 let praxe pro vedoucí funkci.

4. Sanatorium v Ústí nad Labem – biologická léčba
Prim. Duchková žádá opakovaně o udělení statutu

Centra pro biologickou léčbu psoriázy, Výbor ČDS žádost
opakovaně podporuje. Diskutována také probíhající reviz-
ní činnost ZP týkající se biologické léčby.

5. Čs.-slov. kongres 6.–8. 6. 2013 v Praze
Příprava programu: sekce se zaplňují přednáškami, dis-

kutuje se o satelitních sympoziích: IBI, ABBVIE, LEO,
MSD, JANSSEN, PFIZER. 

Sekce dětské dermatologie (DEBRA) proběhne odděle-
ně v pátek v 13-17 hod. Plenární zasedání ČDS se bude
konat na závěr kongresu v sobotu 8. 6. 2013.

Přednášející na kongresu nebudou honorováni.
Budou vyhlášeny nejlepší publikace v časopise Čs.

Derm. za r. 2012 během kongresu s cenami od Dermato-
logického univerzitního nadačního fondu.

Abstrakta z Čs.-slov. kongresu budou otištěna v časopi-
se Čs. Derm. Program bude uzavřen do poloviny května
2013.

Návrhy na čestná členství: doc. Pock, doc. Dastychová,
prim. Poddaná, prim. Dragon st., prim. Dobešová, 
doc. Macháčková, as. Frey, prof. Štork.

6. Web psychodermatologické sekce ČDS
Bude sponzorován Leo, zatím uhrazen Dermatologic-

kým univerzitním nadačním fondem 
(www.psychodermatologie.cz). 

7. Noví členové 
V mezidobí nebyla zaslána žádná přihláška z ústředí ČLS
k projednání.

8. Různé
a) Léky: prim. Benáková referuje o rozčlenění lokálních

ATB do 2 skupin – Framykoin a ostatní. Iruxol bude
snad volně prodejný. Vyjádření k hydroxychloroquinu
– nepřipomínkováno. U Infektoscabu navrženo zvýše-
ní úhrady. 

Pimafucin a Pimafucort – má v ČR nízkou cenu, je
z ČR reexportován – zřejmě bude zastaven dovoz do ČR.
Saloxyl t. č. chybí, Endiaron není (ani substance); 
b) Lůžka v dermatologii – prim. Drlík informuje o situa-

ci v SRN, z 10,5 dní zkrácena průměrná doba hospita-
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Kč/rok) – stávající plátce bez jakékoliv konzultace ne-
uhradil splátku a akreditace odborného kvízu tím byla
ukončena. Výbor zažádal o novou akreditaci ČLK.

9. Příští termíny schůzí Výboru ČDS: 6. 6. 2013 ve 13
hod. v Praze v TOP hotelu.

Termíny na 2. pol. 2013: 12. 9., 17. 10., 21. 11. 2013
a 9. 1. 2014.

Zapsal: doc. Ettler

lizace na 6,5 dne, 30 % tvoří operativa, dále flebologie
a alergologie. Také podpora ambulantní části na klini-
kách je příznačná pro německou dermatovenerologii.

c) Melanomový den – bude 13. 5. 2013 v ČR (v EU 6. 5.
2013)

Prof. Resl informuje o aktivitách jiných oborů k vita-
minu D, kde doporučují slunění bez konzultace s derma-
tovenerology.
d) Kredity za vzdělání v časopisu Čs. Derm. (15 000

Zápisnica zo zasadnutia výboru Slovenskej
dermatovenerologickej spoločnosti
dňa 23. 2. 2013 o 12,30 hod. v knižnici Detskej
kožnej kliniky LFUK a DFNsP v Bratislave
Prítomní: doc. MUDr. Dušan Buchvald, PhD., doc. MUDr. Tibor Danilla, CSc., MUDr. Gabriela Kolátorová, MUDr.
Ján Lidaj, prof. MUDr. Juraj Péč, PhD., MUDr. Eva Rasochová, prof. MUDr. Mária Šimaljaková, PhD.
Ospravedlnení: MUDr. Ľudmila Breznická, MUDr. Vladimír Flimer, prof. MUDr. Jagienka Jautová, CSc., MUDr. Ale-
na Nejdková, MUDr. Slavomír Urbanček, PhD.,  MUDr. Eva Vrtíková  
Dozorná rada: MUDr. Peter Osuský, PhD., MUDr. Katarína Poláková, PhD.
Ospravedlnený: MUDr. Tibor Štovčík

Program: 
l. Otvorenie a schválenie programu
2. Schválenie zápisnice a kontrola uznesení 
3. Národná konferencia „Dermatózy detí“
4. Návrhy na ocenenia SDVS a SLS
5. Rôzne

1. Otvorenie a schválenie programu
• Schôdzu otvoril a viedol doc. Buchvald, prezident SDVS,

ktorý požiadal prítomných o doplnenie programu.
• Doc. Danilla – stanovisko k situácii ohľadne Diane 35 tbl.
• Dr. Kolátorová – informácia o novej www stránke

SDVS.
• Program bol schválený.

2. Schválenie zápisnice a kontrola uznesení
• Doc. Buchvald nedostal k textu zápisnice z ostatnej schôd-

ze výboru 14. 12. 2012 žiadnu písomnú pripomienku,
nikto z prítomných nemal ani ústnu pripomienku.

Kontrola uznesení:
• Prof. Péč – informácia o aktuálnom stave novelizácie

katalógu výkonov: situácia nie je dobrá, katalóg je veľ-
ká neznáma, zatiaľ je v tejto situácii ticho. Posledná ver-
zia, ktorú pripravil s Dr. Flimerom, prešla cez minister-
stvo zdravotníctva a je na ministerstve financií.

• Doc. Danilla – DRG systém sa odkladá o 2 roky, platí
pre lôžkové oddelenia.

• Prof. Péč – pripravuje sa aj verzia pre ambulantné
zložky.

• Prof. Péč – informácia o zásadách zaraďovania do od-
boru DV a obsadzovaní voľných miest: zdravotníckeho
pracovníka zaraďuje do špecializačného štúdia akredito-
vaná vzdelávacia ustanovizeň. Žiadosť o zaradenie do
špecializačného štúdia zdravotníckeho pracovníka, kto-
rý je v pracovnom pomere, podáva zamestnávateľ zdra-
votníckeho pracovníka na základe jeho žiadosti. Žiadosť
o zaradenie do špecializačného štúdia zdravotníckeho
pracovníka, ktorý je držiteľom licencie, podáva lekár
samosprávneho kraja na základe jeho žiadosti. Žiadosť
o zaradenie do špecializačného štúdia si môže podať
zdravotnícky pracovník aj sám.

• Prof. Péč, doc. Buchvald – iniciovať stretnutie zástup-
cov dermatovenerológov, hygienickej služby (Ústav ve-
rejného zdravotníctva ÚVZ) a MZ (Národné centrum
zdravotníckych informácií NCZI) o aktuálnej situácii
v hlásení a depistáži pohlavných chorôb: stretnutie sa
nepodarilo zorganizovať, zo strany NCZI a ÚVZ nie je
záujem o dohodu pri hlásení PCH, ale do parlamentu
ide návrh na nové hlásenie PCH.

• V diskusii k tomuto bodu – doc. Danilla: problémom
je chýbajúca depistáž, zastarané zákony, PCH sa berú
ako obyčajné choroby. Dr. Osuský – schodný postup
je prostredníctvom hlavného odborníka s podporou vý-
boru SDVS podať návrh novely zákona o PCH cez le-
gislatívu ministerstva. Zástupcovia výboru SDVS –
navrhnutí a odsúhlasení prof. Šimaljaková a Dr. Kolá-
torová – sa obrátia na pracovníka MZ SR zodpovedné-
ho za dermatovenerológiu ohľadne problematiky de-
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